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Vragen van het statenlid J. van Dijen (SP) ingevolge artikel 44 reglement van orde 
 
 
AANHANGSEL 
 

tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2011 nummer 086. 
 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het 
reglement van orde inzake zorgen over 
mogelijke winning schaliegas  
 

Antwoorden van gedeputeerde staten: 

(ingekomen 31 augustus 2011)  

1. Is het college op de hoogte van het 
gegeven dat het Britse bedrijf, Hutton 
Energy, voornemens is om een opspo-
ringsvergunning aan te vragen om 
(proef)boringen te gaan doen naar 
schaliegas in de omgeving van Sint 
Philipsland? 
 

1. Wij hebben het voornemen van Hutton 
Energy, net zoals u, uit de PZC gelezen. 
Bij navraag aan het ministerie van EL&I 
(die vanuit de mijnbouwwet verant-
woordelijk is voor dergelijke aanvragen) 
blijkt er inderdaad een aanvraag te zijn 
ingediend. Het grootste deel van het 
betreffende gebied ligt in Brabant, een 
klein deel betreft het grondgebied van de 
provincie Zeeland.  
 

2. Is het college er van bewust dat de 
winning van het schaliegas grote 
(blijvende)nadelige gevolgen kan 
hebben voor het milieu? Bij de winning 
van schaliegas komt bijvoorbeeld 
methaangasvrij en kunnen er veel 
schadelijke stoffen in het grond en 
oppervlakte water terecht komen. 
 

2. Het college is zich hiervan bewust.  
Het college heeft tevens kennis genomen 
van de maatschappelijke onrust in Brabant 
aangaande de effecten van de winning van 
schaliegas. 

3. Er bestaat ook een verhoogde kans 
dat er (kleine)aardbevingen plaats 
gaan vinden door de winning (zoals in 
het Engelse Blackpool), is het college 
hiervan op de hoogte? 
 

3. Hier is het college van op de hoogte.  
Ten behoeve van de winning worden kleine 
aardschokken opgewekt (het zogenaamde 
'fracken'), met als doel kleine scheurtjes in 
het gesteente te veroorzaken. 
 

4. Is het college het met de SP eens dat 
het een vreemde gang van zaken is 
dat er bedrijven van buiten Nederland 
hier fossiele brandstoffen willen gaan 
winnen met alle gevaren van dien? 
 

4. In de Mijnbouwwet is vastgelegd dat een 
aanvraag kan worden ingediend voor het 
winnen van delfstoffen in de ondergrond 
(dieper dan 100 meter). De nationaliteit van 
de aanvrager is geen criterium om een 
aanvraag te weigeren. Ook in de bijbe-
horende Mijnbouwregeling, waarin de 
eisen voor een aanvraag zijn verwoord, 
wordt niet gerept over de herkomst van de 
aanvrager. Hieruit volgt dat een ieder (dus 
ook buitenlands bedrijf) een vergunning 
kan aanvragen om delfstoffen uit de 
Nederlandse ondergrond op te sporen 
danwel te winnen. 
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5. Is het college het met de SP eens dat 
er beter ingezet kan worden op 
duurzamere vormen van energie-
winning, zoals bijvoorbeeld 
getijdencentrales,zonne-energie e.d. 
en dat het winnen van schaliegas 
verre van duurzaam is.  
Zo nee, waarom niet? 
 

5. Zoals wij in ons collegeprogramma hebben 
aangegeven, zetten wij voor de langere 
termijn in op duurzame vormen van 
energieopwekking. De winning van schalie-
gas valt daar niet onder.  

6. Is er binnen de provincie Zeeland 
voldoende kennis aanwezig om te 
kunnen beoordelen of deze boringen 
toegestaan mogen worden? 
 

6. De bevoegdheid om toestemming voor een 
opsporingsvergunning te verlenen is via de 
mijnbouwwet toegekend aan de minister 
(ministerie van EL&I). Het is derhalve niet 
aan de provincie om deze aanvragen te 
beoordelen.  
 
De provincie heeft, op basis van de mijn-
bouwwet, wel een (formele) adviesrol. 
Deze beperkt zich voor wat betreft de 
opsporingsvergunning op juridische en 
economische facetten van de aanvraag en 
aanvrager. Op deze terreinen beschikt de 
provincie Zeeland over voldoende kennis 
en expertise.  
 
Daarnaast beschikt de provincie over 
kennis op het gebied van geologie en 
bodemopbouw. Maar de wetenschappelijk-
technische beoordeling van haalbaarheid 
en effecten is absoluut werk voor 
specialisten. 
 

7. De provincie Noord Brabant heeft op 
31 mei 2011 een brief verstuurd aan 
Minister Verhagen met een dringend 
verzoek om niet akkoord te gaan met 
het afgeven van een opsporings-
vergunning. Is het college het met de 
SP eens dat wij, de provincie Zeeland, 
het Brabantse voorbeeld moeten 
volgen, i.v.m. alle veiligheidsrisico's en 
onbekendheid omtrent dit onderwerp?  
 
Zo nee, waarom niet? 
 

7. Het college stelt zich op het standpunt dat 
zij zich eerst wil laten informeren over 
procedure, inhoud en mogelijk effecten 
voor Zeeland. Hierover is inmiddels contact 
met het ministerie.  
 
Afhankelijk van de uitkomsten van deze 
contacten zal het college overwegen om 
eventuele zorgen kenbaar te maken. 
Hierbij zal ook de vraag meespelen of er 
een proefboring in Zeeland uitgevoerd gaat 
worden.  

 
 

 MIDDELBURG, 4 oktober 2011 
 
 

Namens de fractie van SP, Gedeputeerde staten, 
 
 

J. van Dijen Karla Peijs 
 Viek Verdult 

 
 


